

Hello,

I would like to inform you that the entrance exam of the accordion class at Haute Ecole de Musique de Lausanne (Lausanne University of Music, Switzerland) will take place the **30th of April, 2019**.

The application deadline is **1st of March 2019**.

If you are interested in studying at HEMU to obtain:

- ***Bachelor's degree***
- ***Master's degree in concert interpretation***
- ***Master's degree in pedagogics***
- ***Master of soloist***

you can contact me directly and I will be able to reply to all your questions and to provide any information concerning our university (www.hemu.ch).

Contact : Stéphane Chapuis
Email: stephane.chapuis@bluewin.ch
Tel: 0041794568364

The HEMU accordion class 2018-2019 is composed by:



Shiyi Zhang (China)
Master of concert 2

Anja Jagodic (Serbia)
Master of concert 2

Valentin Claivoz (Switzerland)
Master of concert 1

Augustinas Rakauskas (Lithuania)
Master in pedagogics 2

Laurène Dif (France)
Master in pedagogics 2

Laure-Lyne Richard (France)
Master in pedagogics 1

Jean-Baptiste Baudin (France)
Bachelor 3

Professeur: **Stéphane Chapuis**

Students who have completed their studies in HEMU accordion class:

Master of soloist:

- **Grayson Masefield** (New Zealand)
- **Christel Sautaux** (Switzerland)

Master of concert interpretation:

- **Augustinas Rakauskas** (Lithuania)
- **Christel Sautaux** (Switzerland)

Master in pedagogics :

- **Dimitri Bouclier** (France)
- **Julien Paillard** (Switzerland)
- **Tiffanie Mueller** (Switzerland)
- **Ma Shuang** (China)
- **Lisa Biard** (Switzerland)

Bachelor :

- **Grayson Masefield** (New Zealand)
- **Dimitri Bouclier** (France)
- **Tiffanie Mueller** (Switzerland)
- **Lisa Biard** (Switzerland)
- **Naomi Sanchez** (Switzerland)
- **Julien Tudisco** (Switzerland)
- **Valentin Claivoz** (Switzerland)



University of Music Lausanne (HEMU), located at the heart of Europe in French-speaking Switzerland, is renowned for its highly qualified faculty members, its challenging and comprehensive programme of studies, and its firm commitment to music on the regional, national and international levels.

The HEMU's classical and jazz departments (the latter is the only one of its kind in French-speaking Switzerland) afford students university-level training based on both theory and practice, and facilitate their immediate entry into the professional world at the end of their studies.

The HEMU's Bachelor's and Master's degrees are accredited by the Swiss Confederation and the "Musique et arts de la scène" division of the University of Applied Sciences Western Switzerland (HES -SO), Switzerland's largest professional training network.

Studies at the HEMU lead to Bachelor's and Master's degrees, which in turn lead to a professional career. Additional continuing education courses for advanced students are also offered.

The amount and variety of course offerings enable students to access a wide range of professional activities. Students can work towards becoming a concert artist, an orchestral player, a soloist, or an orchestral or wind instrument conductor, as well as studying jazz composition, and music pedagogy.

The HEMU applies the Bologna higher education reforms, whose goal is to standardise university teaching and degrees across Europe. Affiliation with the Association Européenne des Conservatoires (AEC) guarantees the highest standard of musical instruction.

HEMU studies are divided into two cycles. The first, leading to a Bachelor of Arts in Music degree (BA), usually lasts three years and requires a total of 180 ECTS credits. Students wishing to enter the second cycle, which leads to a Master's degree, must have a BA.

The Master's degree (MA) programme requires a total of 120 ECTS credits, usually lasts two years, and leads to a Master of Arts in Music degree. Students may also work towards a second Master's degree with a maximum of 90 required ECTS credits.



Bonjour,

Par la présente, je vous informe que l'examen d'admission pour la classe d'accordéon de l'HEMU (Haute Ecole de Musique) de Lausanne – Suisse aura lieu le **30 avril 2019**.

Le délai d'inscription est fixé au **1^{er} mars 2019**

Si vous êtes intéressés par des études à l'HEMU afin d'obtenir un :

- **Bachelor**
- **Master de pédagogie**
- **Master de concert**
- **Master de soliste**

vous pouvez me contacter directement afin que je puisse répondre à toutes vos questions et vous donner toutes les informations concernant notre université. (www.hemu.ch)

Contact : Stéphane Chapuis
mail: stephane.chapuis@bluewin.ch
tel: 0041794568364

La classe d'accordéon 2018-2019 est composée de:



Shiyi Zhang (Chine)
Master de concert 2

Anja Jagodic (Serbie)
Master de concert 2

Valentin Claivoz (Suisse)
Master de concert 1

Augustinas Rakauskas (Lituanie)
Master de pédagogie 2

Laurène Dif (France)
Master de pédagogie 2

Laure-Lyne Richard (France)
Master de pédagogie 1

Jean-Baptiste Baudin (France)
Bachelor 3

Professeur: **Stéphane Chapuis**

Les étudiants ayant terminé leurs études au sein de l'HEMU :

Master de soliste :

- **Grayson Masefield** (Nouvelle-Zélande)
- **Christel Sautaux** (Suisse)

Master de concert :

- **Augustinas Rakauskas** (Lituanie)
- **Christel Sautaux** (Suisse)

Master de pédagogie :

- **Dimitri Bouclier** (France)
- **Julien Paillard** (Suisse)
- **Tiffanie Mueller** (Suisse)
- **Ma Shuang** (Chine)
- **Lisa Biard** (Suisse)

Bachelor :

- **Grayson Masefield** (Nouvelle-Zélande)
- **Dimitri Bouclier** (France)
- **Tiffanie Mueller** (Suisse)
- **Lisa Biard** (Suisse)
- **Naomi Sanchez** (Suisse)
- **Julien Tudisco** (Suisse)
- **Valentin Claivoz** (Suisse)



Située au cœur de l'Europe et de la Suisse romande, la Haute École de Musique de Lausanne (HEMU) est une institution pédagogique reconnue en Suisse et à l'étranger pour son corps enseignant de renom, sa formation d'élite exigeante et complète, et pour son engagement dans la vie musicale régionale, nationale et internationale.

Avec ses enseignements Classique et Jazz, ce dernier étant proposé en exclusivité en Suisse romande,

l'HEMU offre à ses étudiants une formation de niveau universitaire, axée sur la théorie et la pratique, en vue d'assurer un accès immédiat au monde professionnel une fois les études terminées.

Dans les faits, cela se traduit par des études de bachelor et de master accréditées par la Confédération, et par l'intégration de l'HEMU dans le domaine « Musique et arts de la scène » de la Haute École Spécialisée de Suisse Occidentale (HES -SO), le plus grand réseau de formation professionnelle supérieure de Suisse qui compte quelque 15 000 étudiants.

Les plans d'études proposés par l'HEMU permettent aux étudiants d'obtenir les deux principaux titres de l'enseignement supérieur que sont le bachelor et le master. En complément à ces cursus menant à une carrière professionnelle, l'HEMU propose plusieurs formations continues avancées.

Le nombre et la diversité des formations offertes contribuent à ouvrir de vastes horizons professionnels aux étudiants diplômés : concert, orchestre, soliste, direction d'orchestre ou d'ensemble d'instruments à vent, composition jazz, enseignement de la musique.

L'HEMU applique à sa structure d'études la réforme de l'enseignement supérieur de Bologne, dont la fonction est d'harmoniser l'ensemble des cursus des universités et des hautes écoles des pays européens. La qualité de l'enseignement dans le domaine musical est, elle, assurée par l'appartenance de l'HEMU à l'Association Européenne des Conservatoires (AEC), qui garantit la qualité des études.

Les études à l'HEMU sont divisées en deux cycles. Le premier cycle, le bachelor (BA), dure en principe trois ans et comptabilise 180 crédits ECTS. Le bachelor donne accès au titre de Bachelor of Arts in Music, indispensable pour entrer dans le second cycle d'études, le master (MA).

Le master comptabilise 120 crédits ECTS, dure en principe deux ans et donne accès au titre de Master of Arts in Music. Il est possible de se présenter à un second master, doté d'un maximum de 90 crédits, pour autant que les aptitudes de l'étudiant le permettent.

